
Oświadczenie złożone 

przez senatora Stanisława Koguta 

na 35. posiedzeniu Senatu 

w dniu 24 lutego 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do prezes Rady Ministrów Beaty Szydło 

Szanowna Pani Premier! 

Na 72. posiedzeniu Senatu VIII kadencji, 19 marca 2015 r., wystąpiłem do premier Ewy Kopacz  

z oświadczeniem w sprawie straży miejskich. Zwracałem uwagę na zgłaszane przez wyborców krytyczne 

uwagi na temat funkcjonowania tych formacji, odnoszące się do represyjnego charakteru ich działań, 

koncentrowaniu się na czynnościach przynoszących przychody oraz brakach w przygotowaniu do służby 

przejawiających się w niektórych podejmowanych interwencjach, a jeszcze bardziej w powstrzymywaniu się 

od działań tam, gdzie w opinii publicznej większa aktywność straży miejskiej byłaby wskazana. Pytałem  

o cenę efektywności działania tych służb i celowość ograniczania ich kompetencji oraz o ocenę racjonalności 

decyzji o likwidacji straży podejmowanych w niektórych samorządach. 

Odpowiedź udzielona przez MSW z upoważnienia pani premier Ewy Kopacz miała wymowę w zasadzie 

dla straży pozytywną, bo wskazywała na usprawnienia ich funkcjonowania i znaczenie dla państwa, co 

jednak nie przeszkodziło temu gabinetowi doprowadzić do ograniczenia roli straży w odniesieniu do ruchu 

drogowego (kazus fotoradarów). 

Szanowna Pani Premier, interesuje mnie Pani pogląd i pogląd rządu na temat efektywności 

funkcjonowania straży miejskich, ich przygotowania, wyszkolenia, sprawności i przydatności. Czy rząd 

uważa, że obecnie obowiązujące przepisy regulujące ich działanie nie wymagają zmian? Czy środki 

publiczne wykorzystywane do finansowania straży miejskiej są wykorzystywane ekonomicznie? 

Stanisław Kogut 

 


